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The Easyband series of indexing media filters offer the simplest and most versatile solution for the filtration
of machine tool coolants. The EASYBAND coolant filter has been perfected thorough careful research and
smart engineering techniques which has allows Micronfilter to offer a reliable indexing media filter that is built
in our state of the art manufacturing facility. These coolant filters are designed for use on all metalworking
machines, to filter emulsions and whole oils having a maximum viscosity of 20°cSt at 40°C (104°F), and for
flows from 50 to 500 lt/min (13.2 – 132 gpm).  The level of filtration depending on the filter media used, ran-
ges from 10 to 60 microns.

The revolutionary manufacturing concept of this coolant filter allows Micronfilter to offer exclusive benefits
not found in other products. The filter bed consists of two recessed, perforated trays, made of heavy galva-
nized steel (stainless steel on request), and is completely formed by an automatic bending machine which
allows  to assembly the Easyband without any welding. The frame rests on top of the coolant filter tank and
supports the shafts with pinions and pulleys which drive the conveyor belt. The conveyor is operated by a gear
reduction motor which is automatically controlled by a float with a micro-switch. The coolant filter tank inclu-
des a filter media roll holder and has a clean coolant supply pump mounted at the end. The Easyband is fini-
shed with a powder-coated paint system and if required, can be supplied with an electric control panel, dif-
ferent circulation pumps and a variety of other optional accessories. In addition to the standard product line,
Micronfilter can also offer highly customized solutions to meet any application requirement.

The contaminated coolant or liquid is sent into the distribution trough which distributes it uniformly onto the
filter media below by gravity.
As the sludge and solids progressive accumulate on the filtering media, the liquid level begins to rise and lifts
the liquid level float. When the liquid level float reaches a preset limit a micro switch closes and starts the
gear reduction motor which pulls the used fabric forward. The dirty filter fabric is collected in a sludge tank
in the front of the coolant filter. The purified liquid drains by gravity into the coolant tank and subsequently,
depending on the application and accessories, is re-circulated back to the tool machine with an electric pump.
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ROLL OF FILTER FABRIC 
BOBINE DE TISSU FILTRANT

INLET AND DISTRIBUTION OF THE CONTAMINATED LIQUID 
ENTREE ET DIFFUSION DU LIQUIDE CONTAMINÉ

FILTERING MEDIA AND SLUDGE COLLECTION TANK

BAC DE RECUPERATION DES BOUES ET DU TISSU SATURE

CLEAN LIQUID TANK

 BAC DE RECUPERATION DES LIQUIDES

PUMP TO RECYCLE THE FILTERED LIQUID BACK TO THE MACHINE

POMPE POUR LA REINTEGRATION DANS LE CIRCUIT DU LIQUIDE 
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THE “KALAMIT” MAGNETIC SEPARATOR.
All the models of the Easyband serie can be equipped with the “Kalamit” unit.

SÉPARATEUR AIMENTÉ “KALAMIT”
Tous les modèles de la série Easyband peuvent être combinés avec le “Kalamit”.

HYDRAULIC COMPONENTS 
RACCORDEMENTS HYDRAULIQUES 

LEVELS OF LIQUID MANAGEMENT IN THE TANK 
NIVEAU DE GESTION DU LIQUIDE DANS LE BAC 

POST-FILTRATION CARTRIDGES 
CARTOUCHES FILTRANTES DE POST-FILTRATION
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Les dépurateurs de la série Easyband représentent la solution la plus simple et versatile pour le filtrage des
liquides lubrifiants et sont le résultat d’un travail appliqué de recherche qui combine aux éléments tradition-
nels, qui caractérisent typiquement les dépurateurs à tissu, un concept innovateur de réalisation et design.
Ils sont indiqués pour toutes les machines outils dans l’usinage des métaux, pour le filtrage d’émulsionnés et
d’huiles entières ayant une viscosité maximum de 20° cSt à 40°C, pour des débits de 50 à 500 l/min et avec
un degré de filtrage, en fonction du tissu utilisé, qui peut varier de 10 à 60 microns. 

Le concept révolutionnaire de production du dépurateur représente la caractéristique exclusive de la série.
Le châssis de filtrage est constitué par deux plateaux percés, assemblés  à encastrement, réalisés en tôle zin-
guée robuste (acier inox sur demande), sans aucune soudure et exécutés par une machine plieuse automati-
que. Sur le châssis trouvent place des arbres avec pignons et des poulies qui actionnent le tapis roulant, com-
mandé par motoréducteur à travers le micro-interrupteur d’un control de niveau flottant. Un carter polyva-
lent spécial exerce la fonction de porte-rouleau pour le tissu de filtration, protection de l’arbre motorisé  et
logement pour la pompe de relance, au cas où soit également nécessaire le bac de réception du liquide dépu-
ré. Les dépurateurs sont vernissés à la peinture en poudre. En complément sont également disponibles le cabi-
net de gestion et contrôle, des pompes à relancer et nombreuses options ultérieures.  
En plus  Micronfilter est en mesure d’offrir,  à coté de la production standard, des solutions vraiment person-
nalisées, développées sur exigences spécifiques du client.

Le liquide pollué est convoyé sur un plateau de distribution qui le reparti uniformément sur le tissu située en
dessous. Le liquide va se dépurer en traversant le tissu de filtration et se reverse dans le bac principal, pour
être renvoyé à la machine outil par une électropompe. Quand l’accumulation progressive de saleté colmate
le moyen filtrant, le niveau du liquide, qui n’est plus en condition de pénétrer le tissu, va à augmenter et avec
celui-ci ça va à monter le flotteur qui actionne le micro-interrupteur; ce dernier commande le motoréducteur
pour l’avancement du tissu épuisé et la présentation sur le châssis d’une nouvelle portion de tissu. Le tissu
épuisé va se recueillir dans une petite bac conçue spécifiquement pour cette récolte.   

CARACTERISTIQUES 
DE CONSTRUCTION

PRINCIPE DE 
FONCTIONNEMENT
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TECHNICAL TABLE  
TABLEAU TECHNIQUE 

EASYBAND 50

EASYBAND 100

Model

Modèle

l. l./min. l./min. bar kW kW Kg

EASY 50 185 50 25 0,2 0,16 0,12 108

EASY 100 320 100 50 0,2 0,30 0,12 145

EASY 150 510 150 75 0,2 0,40 0,12 201

EASY 200 635 200 100 0,2 0,53 0,12 241

EASY 250 770 250 125 0,2 0,78 0,12 275

EASY 300 910 300 150 0,2 1,15 0,12 305

EASY 400 1185 400 200 0,2 1,47 0,12 345

EASYBAND
TECHNICAL FEATURES  
CARACTERISTIQUES TECHNIQUES 
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•EASY 350 and EASY 450 versions are available (flow rate 350 l/min and 450 l/min of emulsion). 
The frame is wide 1500 mm and stronger structure. Technical specifications and drawings under request at info@micronfilter.it
•Sont disponibles les versions EASY 350 et EASY 450 (débit 350 l/min et 450 l/min huile émulsionnée). 
Les dépurateurs ont une structure renforcée ayant une largeur de 1500 mm. Donnés techniques sur demande à info@micronfilter.it



DIMENSIONS FEATURES 
TABLEAU DIMENSIONNEL 

DIMENSIONS (mm)

*

OPTIONAL*
*

*

*

50 100 150 200 250 300 400

770 970 1270 1270 1270 1270 1270

600 800 1100 1100 1100 1100 1100

500 700 1000 1000 1000 1000 1000

1250 1600 1850 2300 2800 3300 4300

250 250 250 250 250 250 250

250 250 250 250 250 250 250

360 360 360 360 360 360 360

1000 1350 1550 2000 2500 3000 4000

680 680 680 680 680 680 680

530 530 530 530 530 530 530

2” 2” 2” 2” 2” 2” 2X2”

605 605 605 605 605 605 605

200 200 200 200 200 200 200

A
B
C
D
E
F
G
H
I
L
M
N
O

Values on this catalogue are indicative and can be subject 
to modification and improvements.
MICRONFILTER S.r.l. reserves the right to change them 
without previous advice.

Les données ci-dessus indiqué es peuvent être modifiés et 
ameliorés. MICRONFILTER S.r.l. a le droit d’effectuer ces 
changements sans obligation de préavis.
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Montfort International est le distributeur exclusif au Québec et dans les provinces de lʼAtlantiques des produits de MicronFilterUSA. 

Montfort International is the exclusive distributor for MicronFilterUSA products  in Quebec and Atlantics Provinces.

2500, avenue Watt, Ville de Québec (Qc), G1P 3T3, Canada

phone
1-800-463-6668 | (418) 877-0778

ENVELOPE
info@montfort-international.com

GLOBE
www.montfort-international.com




